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ATTENTION!

READ AND FULLY UNDERSTAND THIS MANUAL BEFORE STARTING WORK.

THE FOLLOWING INFORMATION IS IMPORTANT FOR SAFETY AND HEALTH 
OF OPERATOR AND PERSONNEL IN VICINITY.

ATTENTION!

AFTER PURCHASING THE BLAST MACHINE, PLEASE FILL IN THE 
GUARANTEE CARD CORRECTLY!

FAILURE TO PRODUCE A FILLED-IN FORM WILL MAKE YOUR GUARANTEE 
INVALID.
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1. Safety

ATTENTION!

IMPORTANT WARNING FOR SAFER BLAST CLEANING

1. Tool operator and anyone within 50 feet of work area must wear 
safety goggles.

2. Check for possible silicosis or other toxic hazards.

3. Do not blast with damaged or worn equipment.

4. Point nozzle only at area being cleaned.

5. Use only proper dry and well-screened abrasives specifically 
intended for blasting.

6. Keep unprotected workers out of the blast area.

7. Before blasting check fittings and hose for wear.

8. Do not substitute for parts from other manufacturers, or modified 
equipment in any way.
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2. General Description

Fig. 2.1 The Educt-O-Matic Abrasive Blasting Tool

The Educt-O-Matic is a light-weight, portable abrasive blasting tool with an integral abrasive 
recovery system. During blasting, abrasive is continually recycled, while dust and other 
debris are collected in a slip-on dust bag. Interchangeable adapter boots for level surfaces, 
corners, etc. fit over the swivel blast head to assure efficient recovery on any surface.
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3. Principles of Operation

When the dual-seated valve is fully open, compressed air entering the tool is split into two 
streams. The first rushes through the air hose to the blast jet. A partial vacuum is created 
in the blast head at the point where this air stream passes from the blast jet to the blast 
nozzle, and abrasive is drawn up to this point from the abrasive container via the abrasive 
hose. (This is the principle of eduction which give the tool its name.) The air/abrasive 
mixture then passes through the nozzle and strikes the surface being blasted.

The second air stream passes along the tube at the top of the unit to the suction jet, 
which creates (again by eduction) the vacuum necessary for abrasive recovery. The region 
surrounding the adapter boot’s blast cone is under vacuum whenever the tool is blasting. 
Abrasive, dust and debris are drawn up the outer part of the adapter boot into the main 
body, where abrasive is separated from lighter particles of debris and dust by cyclonic 
action. Abrasive falls through a screen into the abrasive container to be reused for blasting. 
Debris and dust spiral inward to the center of the main body, and from there move out the 
top and into the dust bag.
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4. Set-up. Operation

4.1 Set-up

4.1.1 Air supply. The Educt-O-Matic requires 2.5 m³/min at 6.1 bar. Use a ½" (13 mm) or 
¾" (19 mm) air supply line; ¾" (19 mm) is preferred. The shorter the air supply line, the 
better. An air filter and moisture separator are recommended to prevent clogging of the tool.

4.1.2 Adapter boots. The adapter boots available for the Educt-O-Matic are shown 
in drawing on page 13. The standard and master adapters fit onto the blast head and 
are held in place by friction. The four special boots fit the master adapter only. 
They too are held in place by friction. Make sure that the boots are properly seated 
before beginning to blast.

4.1.3 Abrasives/abrasive loading. Any standard 0,15 mm to 0,40 mm blasting abrasive 
may be used. Fragile abrasives such as silica sand are not recommended because of the 
rapid breakdown of the abrasive particles which cause excessive dust and fines. Extremely 
sharp abrasives such as aluminum oxide and silicon carbide may be used, however the 
cutting action of these abrasives will cause excessive wear on the tool. For both efficiency 
and tool protection, Contracor recommends steel grit or iron grit. To load the Educt-O-Matic 
unsnap the abrasive container and place a small amount of abrasive into it. Make sure 
the abrasive hose is still inserted all the way into the main body after you do this. The tool 
may also be loaded by suction. See paragraph 4.2.3. Never overload the tool. Use as little 
abrasive as possible to reduce operational problems and extend tool ife.

ATTENTION!

NEVER BLAST UNLESS THE ADAPTOR BOOT IS WELL SEALED AGAINST 
THE SURFACE BEING BLASTED.
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Fig. 4.1.1 Dust bag
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4.2 Operation

4.2.1 Handling the tool. Grip the valve handle with one hand and the adapter boot with the 
other hand. The main body of the tool must remain more or less upright, with the abrasive 
container pointing downward. The Educt-O-Matic has a swivel blast head which permits 
blasting in any direction (up, down, sideways) without rotating the main body. Hold the 
adapter boot firmly against the surface being blasted to insure a proper seal and prevent 
abrasive from escaping.

4.2.2 Dual action of the valve handle. Note that the control valve (see drawing 2.1) has 
two seats. The first 3/16″ of the valve handle’s travel opens the primary seat only and the 
Educt-O-Matic functions essentially like a vacuum cleaner. This is because the primary seat 
supplies air to the suction jet only. Squeezing the handle further opens the secondary seat 
as well. Air is supplied to the blast jet and blasting begins.

For best abrasive recovery, hold the valve handle in the “suction only” position for two 
or three seconds after blasting. This will recapture any abrasive that happens to be in 
the blast head at the time. The “suction only” position can also be used for loading. Place a 
handful of abrasive on any level surface and simply suck it into the tool.

ATTENTION!

ALWAYS TURN THE AIR OFF AT THE SOURCE WHEN THE EDUCT-O-MATIC 
IS NOT IN USE.
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Fig. 4.2.1 Handling the tool

Fig. 4.2.2 Handling the tool
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5. Maintenance

5.1 Dust bag. Empty the dust bag regularly. The dust bag is held in place by an elastic strap 
and by a wire-reinforced split seam on the top of the bag. The seam tucks into a metal clip 
on the exhaust tube. To remove the dust bag, unsnap the elastic strap, grab the end of the 
bag and pull it toward the main body until the place where the split seam joins together 
clears the end of the metal clip. The bag can be removed and shaken out. To reattach the 
bag (see fig. 4.1.1), shove the exhaust tube into the bag until the end of the metal clip is 
beyond the place where the seam joins. Tuck both of the reinforcing wires into the clip and 
pull the bag away from the main body, shoving the reinforcing wires into the clip as you pull. 
Don’t forget to resnap the elastic.

5.2 Inspecting for blockages. The nozzle can be removed for inspection by loosening the 
thumb screw on the blast head. The interior passages can be inspected by unscrewing the 
swivel nut which connect the air hose to the blast head.

ATTENTION!

NEVER LOOK INTO THE NOZZLE WHEN THE TOOL IS CONNECTED 
TO A PRESSURIZED AIR SUPPLY LINE.

5.4 Blast nozzle. Inspect the blast nozzle regularly and replace it when worn-out. The blast 
nozzle can be removed by loosening the thumb screw on the blast head. Never tighten the 
thumb screw more than finger tight.
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6. Spare Parts
Table 6.1

Pos. # Order Code Description

1 10112801 Blast head

2 10112802 Main body

3 10112803 Valve body

4 10112804 Abrasive container with lock and hose

5 10112805 Ejector pipe

6 10112806 Dust bag

7 10112807 Suction jet

8 10112808 Jet gasket

9 10112809 O-ring

10 10112810 Valve assembly

11 10112811 Valve handle assembly

12 10112812 Snap ring

13 10112813 Handle pin

14 10112814 Abrasive hose

15 12815 Screen assembly

16 10112816 Rubber tube

17 10112817 Pipe nipple

18 10150070 Coupling KIG 1/2"

19 10112316 Gasket for SKG 19/25

20 10112840 Screw

21 10112818 Washer

22 10112819 Thumb screw

23 10112820 Thumb screw

24 10112821 Hose clamp

25 10112822 Air hose

26 10112823 Rubber sleeve

27 10112825 O-ring

28 10112826 Locking device
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Pos. # Order Code Description

29 10112827 Jet gasket

30 10112828 Blast jet

31 10112829 3/8″ (9 mm) nozzle – Tungsten Carbide

32 10112830 Standard adaptor

33 10112831 Master adaptor

34 10112832 Serrated attachment

35 10112833 Edge attachment

36 10112834 Angle attachment

37 10112835 Flat lip attachment

38 10112836 Blank end

39 10112837 Brush adaptor

40 10112838 Round brush

41 10112839 Angle brush

Fig. 6.1 General Drawing 
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7. Warranty and  
Warranty Service Regulations
Please ensure that this warranty card is filled in clearly and correctly by the seller organiza-
tion from which you purchased our product.

1. CONTRACOR warrants equipment manufactured by CONTRACOR to be free from defects 
in workmanship preventing normal equipment operation during twelve months. This period 
of time is calculated from the date of purchase filled in by the Seller organization (hereinaf-
ter referred to as “Seller”) in this warranty policy.

2. Obligations arising from this warranty are fulfilled by the Seller or authorized organiza-
tions. Please contact the Seller to obtain the list of authorized organizations.

3. This warranty is limited to the repair or replacement of the defective part only, the defect 
of the part appeared during the period of warranty, without any payments by the purchaser 
if conditions of the warranty are observed. Repair or replacement of defect parts will not 
extend the warranty coverage on the equipment beyond the original expiration date.

4. Above-mentioned warranty term does not apply to assemblies and parts if in the user’s 
guide supplied with the equipment a special warranty term is specified for these assemblies 
and details.

5. This warranty is not applied to defects caused by improper use or use with violation of 
intended use, wrong storage, drops or impacts, incorrect maintenance, damage caused by 
freezing or use with violation of user’s manual requirements.

6. The warranty does not cover electric motor damage caused by one phase failure.

7. The warranty does not apply to the equipment with external mechanical defects.

8. This warranty does not cover consumable materials and the parts, which service life de-
pends on operation conditions: filters, high pressure and rubber hoses, nozzles, spray-guns, 
seals, quick-release couplings, tip holders etc.

9. Natural wear and tear of equipment, caused by its operation with intensity inconsistent 
with that specified in user’s manual and equipment function, is not covered by this war-
ranty.

10. Defects resulted from usage of the devices, accessories or consumable materials other 
than offered by the equipment supplier, and in case of equipment modification not ap-
proved by the manufacturer or unauthorized repair of the equipment are not covered by this 
warranty.
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11. Costs for equipment shipment for warranty repair or trips of technicians for on-site 
repair are to be covered by the buyer.

12. This warranty is given to the representative of the organization that purchased the 
equipment and can not be transferred to another individual or organization.

13. The Seller disclaims liability for potential harm, directly or indirectly caused to people or 
property in case this resulted from violation of the operation procedures, whether intended 
or negligent by the purchaser or third parties.

14. Liability for any special, consequential or incidental damages (including but not limited 
to loss of revenue or profit, downtime costs, loss of the use of the equipment, regardless of 
cause or for breach of any written or implied warranty is expressly disclaimed.
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VORSICHT!

LESEN UND VERSTEHEN SIE DIESE BEDIENUNGSANLEITUNG 
VOLLSTÄNDIG VOR BEGINN DER ARBEIT.

DIE HIERAUF FOLGENDEN INFORMATIONEN SIND 
FÜR DIE ARBEITSPLATZSICHERHEIT UND GESUNDHEIT 
DES BEDIENERS UND DER SICH IN DER ARBEITSUMGEBUNG 
BEFINDENDEN MITARBEITER VON HÖCHSTER BEDEUTUNG.

VORSICHT!

FÜLLEN SIE BITTE DIE GARANTIEKARTE AUS NACH ERHALT 
DES GERÄTS.

BEI NICHT VOLLSTÄNDIG AUSGEFÜLLTER GARANTIEKARTEN KÖNNEN 
GARANTIELEISTUNGEN NICHT IN ANSPRUCH GENOMMEN WERDEN.
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1. Sicherheitshinweise

VORSICHT!

WICHTIGE INFORMATIONEN FÜR SICHERES SANDSTRAHLEN.

1. Die Bedienungsperson und alle sich innerhalb eines Kreises 
von 15m um den Arbeitsplatz sich befindenden Personen müssen 
Sicherheitsbrillen tragen. 

2. Überprüfen Sie auf Silikose oder sonstige Risiken. 

3. Stahlen Sie nicht mit verschlissenem oder beschädigtem 
Material. 

4. Die Düse soll nur auf die zu strahlende Fläche gerichtet werden. 

5. Nur trockene, reine, zweckbestimmte Strahlmittel dürfen verwen-
det werden. 

6. Unbeschützte Mitarbeiter sollen den Arbeitsplatz nicht betreten. 

7. Überprüfen Sie Kupplungen und Schläuche auf Verschleiß 
vor Beginn der Arbeit. 

8. Nur Contracor Ersatzteile dürfen verwendet werden; der Ersatz 
durch Teile anderer Hersteller oder durch modifizierte Teile kann 
erhebliche Sicherheitsrisiken bergen!
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2. Beschreibung

Abb. 2.1 Das Educt-O-Matic Strahlgerät

Das Educt-O-Matic ist ein kompaktes tragbares Strahlgerät mit geschlossenem 
Strahlmittelkreislauf. Während des Strahlvorgangs wird das Strahlmittel dauernd wiederver-
wertet und Staub und sonstige Fremdkörper in einen Staubfangbeutel aufgefangen werden. 
Auswechselbare Gummiausätze für flache Oberflächen, Ecken etc. werden am drehbaren 
Düsenkopf befestigt um eine sichere Wiederverwertung des Strahlmittels zu ermöglichen.
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3. Funktionsprinzip

Beim völligen Durchziehen des zwei-sitzigen Abzughebels strömt Druckluft durch das Gerät 
und wird in zwei Teilströmen aufgeteilt. Der erste dieser Ströme fließt zur Luftdüse, und 
von dort weiter zur Strahldüse. Zwischen Luft- und Strahldüse erzeugt der Luftstrom ein 
Niederdruckgebiet, durch das Strahlmittel aus dem Strahlmittelbehälter gesaugt wird (hier-
bei handelt es sich um das Prinzip der Abführung/Eduktion). Das Luft/Strahlmittel Gemisch 
wird aus der Strahldüse heraus beschleunigt und prallt auf die zu strahlende Oberfläche.

Der zweite Luftstrom fließt durch das obere Rohr am Gerät bis zur Saugdüse, an welcher 
Stelle ein Vakuum (wieder durch das Prinzip der Eduktion) wird für das Rückholen des 
Strahlmittels erzeugt wird. Die Fläche um den Strahlkegel des Gummiaufsatzes steht unter 
Vakuum während des Strahlvorgangs. Strahlmittel, Staub und sonstige Fremdkörper wer-
den so durch das äußere Teil des Gummiaufsatzes in den Hauptkörper gesaugt, wo Staub 
und Fremdelemente durch Zyklonwirkung vom Stahlmittel getrennt werden. Das Strahlmittel 
fällt durch einen Sieb in den Strahlmittelbehälter und Staub wird in den Staubauffangbeutel 
geleitet.
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4. Aufbau und Betrieb

4.1 Aufbau

4.1.1 Luftversorgung. Für den Betrieb werden für das Educt-O-Matic 2,5 m³/min 
Druckluft bei 6 bar Überdruck. Es sollen ½ Zoll (13mm) oder ¾ Zoll (19mm – empfoh-
len) Druckluftleitungen verwendet werden. Desto kürzer die Luftleitungen, desto besser. 
Um eine Verstopfung der Leitungen zu verhindern wird es empfohlen einen Luftfilter und 
einen Luftentfeuchter zu verwenden.

4.1.2 Gummiaufsätze. Siehe Abb. 6.1 auf Seite 27 für Gummiaufsätze. Es sind Standard- 
und Masteraufsätze vorhanden, wobei 4 Erweiterungen an den Aufsatz befestigt werden. 
Sämtliche Gummiaufsätze werden durch Haftreibung befestigt. Stellen Sie sicher, dass 
der Gummiaufsatz fest sitzt vor Beginn des Strahlvorgangs.

4.1.3 Strahlmittel und Strahlmitteleinspeisung. Sämtliche Strahlmittel mit Kerngröße 
0,15mm bis 0,40mm können verwendet werden. Zerbrechliche Strahlmittel, z.B. 
Quarzsand sollen jedoch nach Möglichkeiten nicht verwendet werden, da der schnel-
le Abbau des Strahlmittels zu hoher Staubbelastung führen kann. Bei Verwendung 
von scharfen Strahlmitteln wie Aluminiumoxid oder Siliziumkarbid kann es zu erhöhtem 
Verschleiß am Werkzeug kommen. Für optimalen Strahlwirkungsgrad und geringem 
Werkzeugverschleiß wird es empfohlen Stahl- oder Eisenperlen zu benutzen. 
Um das Educt-O-Matic zu verladen, lösen Sie den Strahlmittelauffangbehälter und füllen 
Sie diesen mit ein wenig Strahlmittel. Stellen Sie sicher, dass der Strahlmittelschlauch 
bis in den Hauptkörper des Geräts eingesteckt wird. Das Gerät kann auch durch 
Saugen geladen werden, siehe hierzu Abschnitt 4.2.3. Überfüllen Sie das Gerät nicht. 
Benutzen Sie so wenig Strahlmittel wie möglich um Betriebsstörungen zu vermeiden und 
die Lebensdauer des Geräts zu erhöhen.

VORSICHT!

STRAHLEN SIE NUR WENN DER GUMMIAUFSATZ DICHT AUF DIE 
ZU STRAHLENDE OBERFLÄCHE LIEGT.
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Abb. 4.1.1 Staubauffangbeutel
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4.2 Betrieb

4.2.1 Handhabung des Geräts. Greifen Sie den Hebelgriff mit einer Hand und 
den Gummiaufsatz mit der anderen Hand. Das Gehäuse des Geräts muss senkrecht stehen 
und der Strahlmittelbehälter muss nach unten gerichtet sein. Der Strahlkopf des Educt-O-
Matic kann in jede beliebige Richtung zeigen ohne dass das Gehäuse des Geräts gedreht 
werden muss. Halten Sie den Gummiaufsatz fest gegen die Arbeitsfläche um das Gerät 
gegen die Arbeitsfläche abzudichten und um den Verlust von Strahlmittel zu vermeiden 
(siehe Abb. 4.2.1 & 4.2.2).

4.2.2 Doppelfunktion des Abzughebels. Der Abzugshebel hat zwei Stellungen. Mit den ers-
ten 5mm des Hebelwegs des Hebels wird nur der Hauptluftkreis geöffnet, und das Educt-
O-Matic funktioniert im Saugmodus. Hier wird Luft nur durch die Saugdüse geleitet. Wenn 
man den Hebel weiter aufzieht wird der zweite Ventilsitz geöffnet und Luft wird durch 
die Strahldüse beschleunigt und der Strahlvorgang beginnt.

Für beste Ergebnisse bei der Wiederverwendung von Strahlmittel, halten Sie 
den Abzugshebel in der Saugposition für ca. zwei bis drei Sekunden nach Ende 
des Strahlvorgangs um noch restliche Strahlmittel aufzusaugen. Der Saugmodus des Educt-
O-Matic kann auch für das Beladen der Maschine verwendet werden. Hierzu legen Sie 
eine kleine Menge Strahlmittel auf einer planen Fläche und saugen Sie das Strahlmittel 
in das Educt-O-Matic.

VORSICHT!

SCHALTEN SIE IMMER DIE DRUCKLUFTVERSORGUNG AB WENN 
DAS EDUCT-O-MATIC NICHT VERWENDET WIRD.
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Abb. 4.2.1 Handhabung des Geräts

Abb. 4.2.2 Handhabung des Geräts
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5. Wartung

5.1 Staubauffangbeutel. Leeren Sie den Staubauffangbeutel regelmäßig. Dieser wird 
durch ein Gummiband und eine drahtverstärkte Naht am oberen Rand des Beutels 
am Educt-O-Matic befestigt. Die Naht wird an einer Metallklemme am Auslassrohr befes-
tigt. Um den Beutel abzunehmen lösen Sie das Gummiband, und ziehen Sie den Beutel 
in Richtung des Gehäuses bis zu der Stelle wo die Naht des Beutels nicht mehr 
an der Klemme befestigt ist. Der Beutel kann entfernt und geleert werden. Um den Beutel 
wieder zu befestigen (Abb. 4.1.1), schieben Sie das Auslassrohr in den Beutel bis die Naht 
des Beutels über die Metallklemme gerutscht ist. Biegen Sie beide Verstärkungsdrähte 
an die Klemme heran und ziehen Sie den Beutel von dem Gehäuse weg, 
um die Verstärkungsdrähte einzuklemmen. Letztendlich befestigen Sie das Gummiband.

5.2 Überprüfen auf Verstopfungen. Die Düsenöffnung kann durch lockern 
der Flügelschraube am Strahlgehäuse abmontiert werden. Die Strömungskanäle können 
durch das Lockern der Überwurfmutter durch das die Druckluftleitung an den Strahlkopf 
befestigt wird auf Verstopfungen inspiziert werden.

VORSICHT!

SCHAUEN SIE NIE IN DIE STRAHLDÜSE WENN DAS GERÄT AN EINER 
DRUCKLUFTVERSORGUNG ANGESCHLOSSEN IST!

5.4 Strahldüse. Überprüfen Sie die Strahldüse regelmäßig und ersetzen Sie diese bei er-
höhtem Verschleiß. Die Strahldüse kann durch das Lockern der Flügelmutter am Strahlkopf 
abmontiert werden. Die Flügelmutter darf nur fingerfest angezogen werden.
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6. Ersatzteile

Pos. # Bestellnummer Beschreibung

1 10112801 Strahlkopf

2 10112802 Hauptgehäuse

3 10112803 Ventilgehäuse

4 10112804 Strahlmittelbehälter mit Verschluss und Schlauch

5 10112805 Auslassrohr

6 10112806 Staubauffangbeutel

7 10112807 Saugdüse

8 10112808 Düsendichtung

9 10112809 O-Ring

10 10112810 Ventilaufbau

11 10112811 Abzugshebel

12 10112812 Klemmring

13 10112813 Hebelstift

14 10112814 Strahlmittelschlauch

15 10112815 Strahlmittelsieb

16 10112816 Gummischlauch

17 10112817 Rohrnippel

18 10150070 Kupplung KIG ½“

19 10112316 Dichtung für SKG 19/25

20 10112840 Schraube

21 10112818 Unterlegscheibe

22 10112819 Flügelschraube

23 10112820 Flügelschraube

24 10112821 Schlauchschelle

25 10112822 Luftschlauch

26 10112823 Gummimuffe

27 10112825 O-Ring

28 10112826 Klemmvorrichtung



26 CONTRACOR® Version 6.0

Abb. 6.1 Ersatzteile 

Pos. # Bestellnummer Beschreibung

29 10112827 Düsendichtung

30 10112828 Strahldüse

31 10112829 3/8“ (9mm) Düse – Wolframkarbid

32 10112830 Standardgummiaufsatz

33 10112831 Mastergummiaufsatz

34 10112832 Gezahnter Aufsatz

35 10112833 Kantenaufsatz

36 10112834 Winkelaufsatz

37 10112835 Aufsatz mit flacher Lippe

38 10112836 Aufsatz mit stumpfem Ende

39 10112837 Bürstenaufsatz

40 10112838 Kreisförmige Bürste

41 10112839 Winkelbürste
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7. Garantie und Garantiebedingungen 
Bitte achten Sie darauf, dass die Garantiekarte vom Verkäufer deutlich, richtig und vollstän-
dig ausgefüllt wird.

1. Die Firma CONTRACOR gewährleistet, dass die von ihr hergestellten Produkte (im 
Folgenden Equipment genannt) frei von Herstellungsfehlern sind und gewährt eine 
Garantie von 12 Monaten. Dieser Zeitraum beginnt mit dem vom Händler in der Ga-
rantiekarte eingetragenen Kaufdatum.

2. Aus dieser Garantie entstehende Verpflichtungen werden vom Händler oder autori-
sierten Organisationen/Werkstätten wahrgenommen. Bitte fragen Sie Ihren Händler 
nach einer Liste der autorisierten Organisationen. 

3. Die Garantie erstreckt sich nur auf die kostenlose Reparatur oder den Ersatz eines 
defekten Teils, wenn der Defekt innerhalb der Garantiezeit auftritt und die Garantie-
bedingungen eingehalten wurden. Der Ersatz oder die Reparatur eines Teils verlän-
gern den ursprünglichen Garantiezeitraum nicht. 

4. Die oben angeführten Garantiebedingungen gelten nicht für die Teile des Equip-
ments, für die eigene, spezielle Garantiebedingungen in der mitgelieferten Bedie-
nungsanleitung angegeben werden.

5. Diese Garantie gilt nicht für Schäden hervorgerufen durch unsachgemäßen Gebrauch 
oder Gebrauch für einen anderen als den vorgesehenen Zweck, falsche Lagerung, 
Stürze oder Stöße, falsche Wartung, Beschädigung durch Frost oder Gebrauch, der 
nicht mit den in der Bedienungsanleitung aufgeführten Nutzungsregeln überein-
stimmt. 

6. Diese Garantie deckt keine Elektromotorschäden ab, die durch Fehler in der Strom-
versorgung hervorgerufen werden. 

7. Diese Garantie gilt nicht für Schäden, die durch äußere, mechanische Einflüsse 
verursacht wurden.

8. Diese Garantie erstreckt sich nicht auf Verbrauchsmaterial und Verschleissteile wie 
Filter, Hochdruck- oder Gummischläuche, Düsen, Dichtungen, Schlauchkupplungen, 
Düsenhalter etc. 

9. Abnutzung des Equipments durch Überbeanspruchung, d.h. über das in der Anleitung 
vorgesehene und angegebene Maß hinaus, ist von der Garantie ausgeschlossen
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10. Schäden, die durch die Verwendung von Geräten, Zubehör oder Verbrauchsmitteln 
entstanden sind, die nicht vom Hersteller dafür vorgesehen/ zugelassen sind, sind 
von der Garantie ausgeschlossen. Ebenso ausgeschlossen sind Schäden, die durch 
Veränderungen am Equipment oder Reparaturen durch nicht autorisierte Personen 
entstanden sind.

11. Die Kosten für den Transport des Equipments im Garantiefall oder die Fahrt eines 
Technikers zum Einsatzort trägt der Kunde

12. Die Garantie wird ausschließlich dem eingetragenen Käufer geleistet und ist nicht 
übertragbar. 

13. Von der Garantie ausgenommen sind Schäden, die durch Missbrauch oder Fehlge-
brauch des Equipments, für einen anderen als den vorgesehenen Zweck und/oder 
unter Missachtung der Bedienungs- und Wartungsanleitung verursacht worden sind. 

14. Weitergehende Ansprüche, wie z.B. Schadensersatz wegen Einnahme- oder Gewinn-
ausfall, Arbeitsunterbrechungen oder Nutzungsausfall des Equipments, sind ausge-
schlossen. Die Garantie beschränkt sich nur auf das Equipment, dem Käufer stehen 
keine weiteren Schadensersatzansprüche, insbesondere auch nicht für Folgeschä-
den, zu.




